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Talouden reunaehdot

Kansalaispaneeli käsitteli investointien kokonaisuutta kahdessa erillisessä työpajassa. 
Toisessa investointeja käytiin läpi pöytäkeskusteluissa jaettuja talouden materiaaleja 
käyttäen. Paneelilla oli käytössään tarkat luvut mm. kaupungin velkamäärästä ja 
talouden tulevaisuuden kuvasta. Toisella kerralla paneelille tuotiin investointikohteet, 
joista priorisointia tehtiin seuraavasti:

1) Investoinnit, jotka paneeli toteuttaisi, jos taloudellisia reunaehtoja ei ole. 

2) Investoinnit, jotka paneeli toteuttaisi seuraavin talouden reunaehdoin

1) Suunnitelmavuosien vuosikate 47,7 milj. €

2) Vuosikatteen ylittävä osuus investoinneista tulee kattaa veroilla, velalla tai näiden 
yhdistelmällä.



Kansalaispaneelin käsittelyssä 
olleet investointiehdotukset
Kansalaispaneelin käsittelyssä oli kaikkiaan 18 eri investointikohdetta, 
jotka ovat vuoden 2024 aikana olleet myös poliittisten ryhmien 
käsittelyssä. Kohteet olivat:

• Urheilupuiston kokonaisratkaisu
• Maauimala
• Jalkapallostadion
• Taidepuisto
• Monitoimiareena
• Esittävän taiteen tila
• Asuntomessut
• Jalkapallohalli
• Lähiliikuntapaikat
• Ratapihan alikulku

• Kirjastoauto
• Keskusjätevedenpuhdistamo
• Perusinvestointitason nosto, kadut
• Perusinvestointitason nosto, 

rakennukset
• Perusinvestointitason nosto, 

vesihuolto
• Koulujen ja päiväkotien saneeraukset
• Leikkipuistojen kunnostukset
• Jokivarren kunnostaminen



Paneelin 
yksimieliset 
ehdotukset
Kansalaispaneeli on yksimielinen siitä, että kaupungin tulee 
nostaa vesihuolto-, rakennus-, ja katuinfran 
investointitasoa nykyisestä, jotta korjausvelkaa saadaan 
kirittyä kiinni, eikä se enää pääse lisääntymään.

Paneelin mielestä kaupungin tulee huolehtia koulujen ja 
päiväkotien saneerauksesta, kun näitä tarpeita ilmenee. 
Samoin leikkipuistojen peruskunnostus, lähiliikuntapaikat 
sekä keskusjäteveden puhdistamon saneeraus olivat 
korkealla kansalaispaneelin listalla. 

7.11.2024 www.salo.fi



Urheilupuisto

Vahvaa kannatusta investointikohteeksi nauttii myös 
Urheilupuiston kokonaisuus, josta paneeliin osallistuvat 
toteuttaisivat vähintään muutamia kohteita. Kaksi neljästä 
ryhmästä olisi toteuttanut kokonaisuuden sellaisenaan.

Puiston kokonaisuudesta toteutukseen eteni kaikissa neljässä 
ehdotuksessa monitoimiareena. Lisäksi taidepuisto ja 
maauimala saivat kannatusta kolmessa ryhmässä. Myös 
jalkapallohalli sai mainintoja. 
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Muut investoinnit

Lähes kaikki kohteet saivat paneelilta jonkin verran kannatusta.

Ilman talouden reunaehtoja pohditussa tilanteessa ilman mainintaa 
jäivät: asuntomessut ja kirjastoauto.

Kun talouden viitekehys oli asetettu kahden edellä mainitun lisäksi 
ilman kannatusta jäi ratapihan alikulku.
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Velka vs. verot

Kaikki panelistit olivat valmiit lisäämään kaupungin velkaa 
investointien kattamiseksi. Velkaa oltiin investointiehdotuksesta 
riippuen valmiit ottamaan 21-90 miljoonan euron välillä. 

Panelistit kattaisivat siis valtaosan investoinneista lisävelalla. 
Kolme ryhmää neljästä oli valmis verojen korotukseen: yksi 
kattaisi velkojen korot maltillisella verojen korottamisella ja kaksi 
nostaisi veroja 0,5 prosenttiyksikköä investointien kattamiseksi.
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